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Protokół Nr 46 

z obrad czterdziestej szóstej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 29.08.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12: 00 – do godz. 14:50. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1875/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Władysław Rembelski i Henryk Szwochert. 

 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

5. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

6. Sołtys Sołectwa Pęperzyn     - Stanisław Schwartz 

7. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

8. Przewodniczący Samorządu mieszkańców Więcborka  - Ryszard Przybyłowski 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

W części sesji uczestniczyły Przedstawicielki „Klubu Seniora” działającego przy Miejsko-

Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Więcborku. 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku. 
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9. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu w Więcborku. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie aktualizacji podziału Gminy Więcbork na stałe obwody 

głosowania. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie aktualizacji podziału Gminy Więcbork na okręgi wyborcze 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

 

Porządek przyjęto bez zmian 

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XLV 

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem protokołu głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

29.06.2018r. – udział w uroczystej sesji Rady Powiatu, na której dokonano uroczystego wpisu 

do Księgi Zasłużonych dla Powiatu Sępoleńskiego / ks. Buzały i Ks. Rydziewskiego/. 

07.07.2018r. – udział w obchodach 70-lecia istnienia KGW Lubcza. 

01.08.2018r. – złożenie kwiatów pod pomnikiem „Orła Białego” w 75 Rocznicę Wybuchu 

Powstania Warszawskiego. 

13.08.2018r. – udział w wernisażu „Uroki Więcborka Cyryla Tomaszewskiego” w Miejsko-

Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

14.08.2018r. - udział w uroczystym otwarciu ronda przy skrzyżowaniu dróg wojewódzkich 

241 i 242. W otwarciu uczestniczył również Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

Pan Piotr Całbecki oraz Dyrektor ZDW w Bydgoszczy Pan Mirosław Kielnik. 

15.08.2018r. – udział w koncercie zorganizowanym dla upamiętnienia 98 Rocznicy „Cudu nad 

Wisłą” pt. „Tu Wszędzie jest Moja Ojczyzna” -Rynek Miejski. 

17.08.2018r. – udział w wystawie „Wolny Więcbork na Widokówce” w MGBP w Więcborku 

18.08.2018r. – Udział Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku w obchodach 35-

lecia sekcji podnoszenia ciężarów MGLKS „GROM” Więcbork. 

23.08.2018r. - udział w posiedzeniu Komisji Stypendialnej (miejsce: gabinet Burmistrza) 

25.08.2018r. – udział w Pikniku Przyjaźni, imprezie zorganizowanej przez MGOPS  

w Więcborku dla dzieci i rodzin zrzeszonych przy tym Ośrodku. 
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26.08.2018r. – udział w Dożynkach sołectwa Borzyszkowo oraz 70-leciu Miejsko-Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Więcborku. 

28.08.2018r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku oraz 

części posiedzenia Komisji połączonych RM – Rolnictwa /…/ i Budżetu /.../. 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

2.06.2018r.- udział w konferencji „Wspieranie kompetencji kluczowych uczniów. Program 

skierowany jest do kadr zarządzających placówek oświatowych” (miejsce: SP nr 2) 

27.06.2018r. - wspólnie ze Skarbnikiem Gminy Więcbork p. Aliną Kruk w Urzędzie 

Wojewódzkim  Burmistrza Więcborka podpisał umowę z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim p. 

Mikołajem Bogdanowiczem na dofinansowanie termomodernizacji budynków oświatowych 

SP w Zakrzewku oraz SP z oddziałami integracyjnymi w Jastrzębcu. Kwota dofinansowania 

256 606,00zł (miejsce: UW w Bydgoszczy) 

28.06.2018r. –  20.07.2018r. URLOP WYPOCZYNKOWY 

07.07.2018r. - udział w uroczystości 65-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Heleny i 

Kazimierza Fojucików z Sypniewa (miejsce: Remiza OSP w Sypniewie). tego samego dnia 

Burmistrz wziął udział w uroczystych obchodach 70-lecia KGW w Lubczy (miejsce: teren przy 

świetlicy wiejskiej w Lubczy) 

08.07.2018r. - udział w Parafiadzie w Sypniewie (miejsce: boisko sportowe KS „Gwiazda” 

Sypniewo) 

21.07.2018r. - Szanty nad Jeziorem Więcborskim (miejsce: Rynek Miejski w Więcborku) 

23.07.2018r. - spotkanie organizacyjne dotyczące dożynek Gminno – Parafialnych  

w Zabartowie (miejsce: świetlica wiejska w Zabartowie) 

26.07.2018r. - spotkanie organizacyjne z Panem Benedyktem Mieszczakiem dotyczące II 

Super Pucharu Krajny w Baśkę (miejsce: gabinet Burmistrza) 

27.07.2018r. - udział w spotkaniu z Ministrem Rolnictwa i Rozwoju Wsi Panem Janem 

Krzysztofem Ardanowskim (miejsce: sala kinowa MGOK w Więcborku) 

30.07.2018r. - udział w otwarciu posterunku Policji w Kamieniu Krajeńskim oraz 

Powiatowych obchodach Święta Policji (miejsce: Kamień Krajeński) 

31.07.2018r. - spotkanie z Panem Karolem Kozielem i Panem Karolem Szmidtem 

(Kapelmistrzem i Instruktorem Więcborskiej Orkiestry Dętej) w sprawie możliwości zakupu 

nowych instrumentów muzycznych (miejsce: gabinet Burmistrza). W tym dniu Burmistrz odbył 

również spotkanie z przedstawicielem firmy Global Eco w sprawie możliwości przystąpienia 

do programu wsparcia montażu instalacji m. in. fotowoltaicznych z programów RPO 

województwa Kujawsko-Pomorskiego (miejsce: gabinet  Burmistrza), spotkanie  

z Panem Ryszardem Tyborskim w sprawie sesji historycznej poświęconej 130-leciu urodzin 

Ks. dr weterynarii Szczepana Gracza oraz weterynarii powiatu sępoleńskiego w okresie 1918-

2018, która odbędzie się 14 września w Sypniewie. Sesja poświęcona będzie (miejsce: gabinet 

Burmistrza) oraz spotkanie z dyrektorem BOOS Panią Danutą Zawidzką. Omówione zostały 

bieżące sprawy dot. oświaty, m.in.: stanu zaawansowania prac w szkołach, pomieszczeń w 

przedszkolu przeznaczonych na Klub Malucha w Więcborku (miejsce: gabinet Burmistrza) 
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01.08.2018r. - złożenie kwiatów pod pomnikiem Orła Białego oddając hołd walczącym  

i poległym w Powstaniu Warszawskim w 1944 roku. W uroczystości wzięli również udział 

Przewodnicząca RM Pani Grażyna Witczak, Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan 

Kazimierz Wilczyński, Pani Danuta Kaplar – Wiceprzewodnicząca Zarządu Oddziału 

Rejonowego Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów oraz Albert i Marcelina 

Kuszewscy (miejsce: Plac Jana Pawła II) 

02.08.2018r. - spotkanie z Prezesem Klubu Basket 25 Panem Czesławem Woźniakiem w 

sprawie kontynuacji szkolenia dziewcząt w piłkę koszykową (miejsce: gabinet Burmistrza) 

oraz spotkanie z Dyrektorem Domu Seniora im. św. Franciszka z Asyżu w Więcborku, Siostrą 

Klelią Rogalą oraz Siostrą Marciną, która od września obejmie funkcję Dyrektora (miejsce: 

gabinet Burmistrza) 

05.08.2018r. – w Lubczy odbyły się zawody wędkarskie o Puchar Burmistrza Więcborka 

(miejsce: nad jeziorem Gardzinowo) 

06.08.2018r. - spotkanie z Nadleśniczym Runowa Panem Kamilem Walenciukiem dot. 

bieżącej współpracy oraz uporządkowania terenu wokół kaplicy w Karolewie (miejsce: 

Nadleśnictwo Runowo) 

08.08.2018r. - spotkanie z Prezesem Stowarzyszenia Chór Lutnia panem Jackiem 

Krzyżanowskim oraz Dyrygentem Chóru Lutnia panem Karolem Szmidtem w sprawie 

możliwości korzystania z Sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku (miejsce: gabinet 

Burmistrza) 

09.08.2018r. - spotkanie z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej  

w Sępólnie Krajeńskim Panem Tomaszem Kabattem. Tematy to m.in. sprawy bieżące oraz 

współpraca na linii OSP – PSP oraz Burmistrz Więcborka (miejsce: Komenda Powiatowa PSP 

w Sępólnie Krajeńskim) oraz spotkanie z przedstawicielami Pomorskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej, Panami Jarosławem Szponarskim i Igorem Nagrabą w sprawie możliwości 

nawiązania współpracy w celu podejmowania działań zmierzających do pozyskania nowych 

inwestorów do Gminy Więcbork (miejsce: gabinet Burmistrza) 

10.08.2018r. - wyjazd do Witrogoszcza Kolonia w celu dokonania wizji budynku służącego 

miejscowemu społeczeństwu na świetlicę (Witrogoszcz Kolonia, UG Łobżenica) oraz 

spotkanie z p.o. Dyrektor MGOK w Więcborku Panią Brygidą Fertykowską w celu omówienia 

spraw związanych z organizacją Dni Więcborka (miejsce: gabinet Burmistrza) 

11.08.2018r. - udział w „369 maratonie Ryszarda Kałaczyńskiego”. Bieg wygrał ze 

znakomitym wynikiem 2:57:50 więcborczanin p. Krzysztof Brączyk, a wśród kobiet wygrała 

również więcborczanka p. Monika Wyrobek (miejsce: Witunia) 

12.08.2018r. - VI Jarmark Krajeński oraz Biesiada Śląska rozpoczęły coroczne obchody Dni 

Więcborka (miejsce: targowisko w Więcborku) 

13.08.2018r. - udział w wystawie fotografii Pana Cyryla Tomaszewskiego „Uroki 

Więcborka” (miejsce: MGBP w Więcborku) 

14.08.2018r. - udział w uroczystym otwarciu ronda przy skrzyżowaniu dróg wojewódzkich 

241 i 242. W otwarciu uczestniczył również Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

Pan Piotr Całbecki oraz Dyrektor ZDW w Bydgoszczy Pan Mirosław Kielnik. Była to 

doskonała okazja do rozmów z Panem Marszałkiem i Panem Dyrektorem w sprawach 

dotyczących naszej Gminy. Tego dnia w ramach obchodów Dni Więcborka  Burmistrz był 
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obecny na spektaklu pt. „Ławeczka”– znakomita komedia wg Aleksandra Gelmana (miejsce: 

MGBP w Więcborku) 

15.08.2018r. - udział w koncie utworów chóru „Lutnia” (miejsce: kościół Parafialny  

w Więcborku) oraz pokazie kalisteniki na placu nowo pobudowanych urządzeniach street 

workout-u za kościołem w Więcborku. Pokaz cieszył się ogromnym zainteresowaniem 

młodzieży, która licznie zgromadziła się na placu. W tym dniu Burmistrz wziął również udział 

w koncercie  „Tu wszędzie jest moja Ojczyzna”  (miejsce: Rynek Miejski  

w Więcborku)  

16.08.2018r. - spotkanie z kierownikiem Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku Panem 

Adamem Zawieją w sprawie ustalenia szczegółów dot. udzielenia dotacji dla Spółki (miejsce: 

gabinet Burmistrza, a także spotkanie z Dyrektorem MGOPS w Więcborku oraz Panią Skarbnik 

ws Centrum Aktywności Społecznej – ustalenia zasad funkcjonowania oraz odpowiedzialności 

i nadzoru nad CAS-em (miejsce: gabinet Burmistrza) 

17.08.2018r. - wizja lokalna w Zakrzewku, Jastrzębcu i Karolewie celem sprawdzenia stanu 

zaawansowania prac remontowych oraz udział w wernisażu wystawy „Wolny Więcbork na 

widokówce” (miejsce: MGBP w Więcborku) 

18.08.2018r. - udział w Kujavia Triathlon – zakończeniu cyklu Tri Triathlon. Wystartowało 

blisko 200 zawodników oraz IV zawodach o Puchar Burmistrza Więcborka w Podnoszeniu 

Ciężarów a następnie obchodach 35-lecia sekcji podnoszenia ciężarów w MGLKS „Grom” 

Więcbork (miejsce: siłownia w Lasku Miejskim w Więcborku) 

19.08.2018r. - udział w uroczystym otwarciu i podsumowaniach startów w ramach VI Rundy 

Mistrzostw Polski w Motocrossie (miejsce: tor motocrossowy Plebanka) oraz udział w 

zakończeniu Dni Więcborka czyli koncercie Emili Pawłowskiej a następnie gwiazdy 

tegorocznych Dni Więcborka Andrzeja Piasecznego (plaża miejska w Więcborku). Zastępca 

Burmistrza Więcborka tego dnia uczestniczył w V Grand Prix Powiatu Sępoleńskiego  

w siatkówkę plażową w Więcborku na plaży. Duże zainteresowanie zawodników (zgłosiło się 

20 par) świadczy o dobrej renomie organizowanych w Więcborku zawodów (miejsce: boiska 

do siatkówki na plaży miejskiej w Więcborku) 

20.08.2018r. - spotkanie organizacyjne dot. dożynek Gminno-Parafialnych (miejsce: świetlica 

w Zabartowie) 

22.08.2018r. - wraz z Radną Wojewódzką Panią Agnieszką Kłopotek Burmistrz Więcborka 

wręczał Pani Jadwidze Jańczak pamiątkowy medal Marszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości przez Polskę. Medal przeznaczony 

jest dla mieszkańców naszego województwa którzy ukończyli 100 lat (miejsce: Dom Seniora 

im. św. Franciszka z Asyżu w Więcborku). Tego dnia Burmistrz Więcborka wziął również 

udział w  spotkaniu Samorządowców Powiatu Sępoleńskiego w sprawie planowanej wizyty 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w Sępólnie Krajeńskim (miejsce: gabinet Starosty 

Sępoleńskiego) oraz podpisał 2 akty notarialne dot. sprzedaży mienia komunalnego (miejsce: 

Kancelaria Notarialna w Sępólnie Krajeńskim) 

23.08.2018r. - spotkanie z Regionalnym Dyrektorem Inwestycyjnym BGK Nieruchomości 

Panią Katarzyną Dąbrowską w sprawie możliwości i sposobu finansowania realizacji 

inwestycji w ramach rządowego programu „Mieszkanie +” (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz 

udział w posiedzeniu Komisji Stypendialnej (miejsce: gabinet Burmistrza) 
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24.08.2018r. - posiedzenie Komisji Mieszkaniowej dot. przydziału mieszkań w Runowie 

Krajeńskim (miejsce: gabinet Przewodniczącej RM w Więcborku) oraz spotkanie z Posłem na 

Sejm RP Panem Eugeniuszem Kłopotkiem oraz Radną Wojewódzką Panią Agnieszką Kłopotek 

w ramach dyżuru poselskiego (miejsce: gabinet Burmistrza) 

25.08.2018r. - udział w Turnieju Strzeleckmi KBS o Pierścień św. Katarzyny (miejsce: 

strzelnica w Lasku Miejskim), Pikniku Przyjaźni organizowany przez MGOPS, Świetlicę 

Środowiskową „Uśmiech”, ŚDS wraz z Klubem Samopomocy „Domek” , Stowarzyszenie 

Aktywnych Społecznie oraz MGOK w Więcborku (miejsce: Stadion Miejski w Więcborku) 

oraz Biesiadzie Pszczelarskiej w Runowie Krajeńskim w Pasiece Państwa Chmielewskich 

(miejsce: Runowo Krajeńskie) 

26.08.2018r. - Zastępca Burmistrza Więcborka Pan Jacek Masztakowski uczestniczył  

w podsumowaniu V Grand Prix Powiatu Sępoleńskiego w siatkówce plażowej w Kamieniu 

Krajeńskim. Natomiast Burmistrz Więcborka wziął udział w spotkaniu dożynkowym sołectwa 

Borzyszkowo (miejsce: świetlica wiejska w Borzyszkowie) oraz obchodach 70-lecia MGBP w 

Więcborku w ramach których odbył się występ Kabaretu „Trójka” a następnie koncert Duetu 

Smyczkowego na skrzypce elektryczne „Queens of Violin” 

27.08.2018r. - w ramach serii programów Wakacyjny PiKnik w naszej Gminie gościło Radio 

Pik. Przez cały dzień kilka wejść na żywo w których zostały zaprezentowane atrakcje naszej 

Gminy. Była to kolejna doskonała okazja promocji walorów Gminy Więcbork. Tego dnia 

Burmistrz Więcborka wziął udział w spotkaniu z Seniorami z Zabrza, którzy zaprosili na 

spotkanie seniorów z PZERiI z Więcborka. Spotkanie odbyło się w Ośrodku Wypoczynkowym 

„Panorama” 

28.08.2018r. - spotkanie z Panem Mirosławem Łebek – pracownikiem KPK – dot. stanu 

zaawansowania prac dot. siedziby KPK w Więcborku, spotkanie z Dyrektorem BOOS  

w Więcborku, Panią Danutą Zawidzką oraz z-cą Dyrektora SP w Sypniewie Panią Beatą 

Kiestrzyn. Omawialiśmy sprawy dot. organizacji nowego roku szkolnego (miejsce: gabinet 

Burmistrza) oraz w posiedzeniu połączonych Komisji RM Budżetu /…/ oraz Rolnictwa 

(miejsce: sala Krajeńska w MGOK w Więcborku) 

29.08.2018r. - spotkanie z Panem Mariuszem Babskim – organizatorem Kujavia Triathlon. 

Podsumowanie organizacji zawodów (miejsce: gabinet Burmistrza) 

  

Radny Jan Antczak zapytał, czy Burmistrz mógłby nieco więcej powiedzieć  

o przydziałach mieszkań w budynku mieszkalnym w Runowie Krajeńskim oraz poszerzyć 

temat zmiany w dofinansowaniach do budowy farm fotowoltaicznych w kontekście 

ewentualnych zmian decyzji inwestorów, którzy chcieli realizować przedsięwzięcia na terenie 

gminy Więcbork. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o nazwiska osób, które uzyskały 

przydział mieszkań w Runowi Krajeńskim, z racji przepisów o ochronie danych osobowych ma 

wątpliwości, co do udzielania tego typu informacji. Na pewno, jednak osoba, o której 

rozmawiano od dłuższego czasu tj. od momentu koncepcji adaptacji budynku w Runowie,  

w kontekście jej powrotu do Runowa, taki przydział otrzymała. Kiedy analizowano temat 

przydziału wspólnie z Komisją brano pod uwagę oczywiście pilność przydziału, ale 

jednocześnie dotychczasowe wywiązywanie się ze zobowiązań finansowych i pewną 
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gwarancję, ze mieszkania nie zostaną zniszczone. W przypadku inwestycji fotowoltaicznych 

konkurs w ramach RPO dotyczy całego województwa. Z kolei firma próbowała zainteresować 

Gminę Więcbork tym tematem. Pierwotne mówiono o dofinansowaniu  

w wysokości 85%, przy wkładzie własnym mieszkańca 15%. Jednakże z ostatnich informacji, 

jakie uzyskał z Global Eco mówią o dofinansowaniu 50%, czyli znacznie mniej korzystnym 

dla mieszkańców. Kiedy Gmina realizowała Program Eco –Piec wniosków było więcej niż 

środków zabezpieczonych w budżecie, dlatego też nastąpiło losowanie. Niemniej spośród 

piętnastu wylosowanych ośmioro do momentu podpisania umowy zrezygnowało i wówczas 

wchodziły kolejne osoby z listy  

Radny Andrzej Wenda nawiązał do informacji o spotkaniu Burmistrza z Komendantem PSP 

w Sępólnie Krajeńskim pytając, czy współpraca PSP z ochotniczymi strażami jest w jakiś 

sposób napięta i stąd konieczność rozmów, czy też są jakieś inne nieporozumienia. 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że pojawiły się pewne perturbacje tj. nieścisłości  

i niedomówienia dotyczące OSP w Więcborku. Chodziło konkretnie o niewłaściwy przepływ 

informacji pomiędzy Jednostką PSP, a OSP w Więcborku oraz Burmistrzem Więcborka, który 

również odpowiada za bezpieczeństwo. Na spotkaniu te kwestie zostały wyjaśnione  

i rozstano się w bardzo przyjaznej atmosferze.  

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Stanisław Posieczek pytał, na jakim etapie są procedury związane z planami 

gazyfikacji Więcborka i miejscowości przyległych. 

2. Radny Jacek Kabattek chciał wiedzieć, kiedy rozpoczną się prace3 przy budowie 

chodnika w Zakrzewku. 

 Druga interpelacja radnego dotyczyła wsi Dalkowo. Kwestia dotyczyła danieli, które są 

własnością osoby prywatnej i możliwości wystąpienia do Powiatowego Weterynarza z 

zapytaniem o ewentualne oznakowanie tychże zwierząt, tak, by było wiadomo, że 

pochodzą one z tej samej grupy. 

 W trzeciej interpelacji radny w imieniu mieszkańców Dalkowa, Zakrzewka i Nowego 

Dworu prosił o pokrycie asfaltem 2,5 km odcinka drogi leżącego na trasie  

ww. miejscowości. Wniosek został złożony jak propozycja do ujęcia w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Więcbork. 

3. Radny Andrzej Wenda zapytał, czy alimenty wliczane do dochodu przy ubieganiu się  

o świadczenie 500+. 

 Wniósł również o wykończenie poboczy, które gwarantować będzie bezpieczeństwo, 

przy remontowanym niedawno odcinku drogi relacji Sypniewo – Borzyszkowo /droga 

powiatowa/ 

4. Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć, czy do Gminy Więcbork wpływają podatki 

za wiatraki usytuowane na jej terenie. 

 Złożył też zapytanie dotyczące miejsc postojowych przy ulicy Targowej  

w Więcborku. Według radnego postęp w tej sprawie jest niewielki, więc prosił  

o informacje, na jakim etapie jest ta potrzebna inwestycja. 

5. Radny Ryszard Kałaczyński mówił niefunkcjonalnym, jego zdaniem urządzeniu, jakie 

zamontowane zostało w siłowni napowietrznej w miejscowości Witunia. Urządzenie to jest 

inne niż to zamontowane w siłowni w Więcborku tj. brak w jego wyposażeniu 

podłokietników. Zastanawiał się, czy możliwa jest w związku z tym wymiana sprzętu. Poza 

tym zdaniem radnego niewłaściwe jest również usytuowanie siłowni przy korcie na plaży 
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miejskiej. Na pewno większe zainteresowanie wzbudzałaby lokalizacja bliżej plaży np. 

przy obiekcie ratowników. 

 Radny powrócił też do wcześniejszej interpelacji dotyczącej odwodnienia ulic 

Mickiewicza i Pocztowej w Więcborku przy okazji planowanej inwestycji przez Zarząd 

Dróg Wojewódzkich. Nawiązując do tego pytał, czy coś w tej materii będzie wykonane, 

czy też nie. 

6. Radna Beata Lida pytała, czy Burmistrz przeanalizował możliwość zrealizowania 

wniosku złożonego na zebraniu sołeckim w Pęperzynie, która dotyczyła zrealizowania 

chodnika wzdłuż drogi w Pęperzynie II. Jeżeli tak, to, czy byłaby szansa zaplanowania 

jeszcze w bieżącym roku wykonania dokumentacji technicznej tegoż zadania. 

7. Radna Beata Kopta pytała, na jakim etapie jest inwestycja zaplanowana na ul. Orlej  

w Więcborku / Osiedle Słoneczne/. 

8. Radny Jan Antczak dociekał, dlaczego nie została wykonana – wykorygowana droga od 

SKR w Runowie Krajeńskim i nie nawieziono tam gruzu. Wspomniał też o uzupełnieniu 

trzech ubytków w nawierzchni drogi na odcinku od posesji p. B. do posesji p. O. również 

w Runowie Krajeńskim. 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła piętnastominutowa przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Więcborku p. Jacek Kabattek. 

 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Więcborku na posiedzeniu w dniu 20 sierpnia 

2018r. rozpatrzyła zasadność skargi wniesionej na decyzję wydaną przez Dyrektora Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, działającego w imieniu Burmistrza Więcborka, która 

dotyczyła kwestii szacowania szkód spowodowanych nawałnicą, jaka przeszła na terenie gminy 

Więcbork z 11/12 sierpnia 2017r. 

 

Dokonując weryfikacji przedmiotu skargi Komisja wysłuchała szczegółowych wyjaśnień: 

Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Tomasza Siekierki, 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Sępólnie Krajeńskim p. Dariusza Kędziora, 

Sołtysa sołectwa Pęperzyn p. Stanisława Schwartz, Kierownika Referatu Inwestycji 

Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Miejskiego  

w Więcborku p. Michała Bąk oraz stanowiska Zastępcy Burmistrza Więcborka p. Jacka 

Masztakowskiego. 

Szczegóły ustaleń Komisja zawarła w opinii stanowiącej uzasadnienie do projektu uchwały  

w przedmiotowej sprawie, którą radni otrzymali w materiałach na sesję.  

W opinii Komisji skarga, o której mowa, jest niezasadna. Nie doszukano się w działaniu 

Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku nieprawidłowości, 

co więcej uznano, że działał on w oparciu o przepisy prawa, ustalony stan faktyczny i rzetelną 

ocenę zebranego materiału dowodowego. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu w Więcborku omówił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Na posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej tj. Komisji Budżetu i Finansów oraz 

Komisji Rolnictwa /…/ w dniu poprzedzającym sesję Burmistrz zaproponował radnym dwie 

nazwy: nazwę upamiętniającą ofiary w Karolewie z 1939r. oraz „im Prezydenta Mościckiego”. 

Po burzliwej dyskusji radni poprzez głosowanie większością głosów pozytywnie zaopiniowali 

propozycję nazwy „im. Pomordowanych w Niemieckim Obozie  

w Karolewie w 1939r.” Za taką opcją przemawiały również względy historyczne, przede 

wszystkim to, że w obozie, w Karolewie zginęło wielu mieszkańców Więcborka, okolic 

Więcborka, powiatu sępoleńskiego i nie tylko. Był to jeden z pierwszych obozów zagłady, jakie 

stworzyły władze niemieckie na terenie II Rzeczypospolitej. Podkreślono, że Burmistrzowi 

Więcborka bardzo zależało, aby właśnie tą nazwę nosiło nowo wybudowane rondo, optował za 

tym również Związek Kombatantów Oddział w Więcborku, który 11 stycznia 2018r. złożył w 

tej sprawie stosowny wniosek. Wszyscy mają świadomość tego, co wydarzyło się w 

przedmiotowym miejscu, jak również wszystko to, co miało miejsce w roku poprzednim i 

bieżącym tj. w roku ubiegłym miała miejsce promocja książki Izabeli Mazanowskiej 

„Karolewo 1939", zaś 20 września bieżącego roku w Więcborku będzie miała miejsce długo 

oczekiwana przez rodziny ofiar, mieszkańców, a także osoby zaangażowane  

w powstanie tego przejmującego dokumentu, premiera filmu „Karolewo 1939”, który powstał 

w Instytucie filmowym Unisławskiego Towarzystwa Historycznego. Wszystko to w sposób 

jednoznaczny wskazuje na to, że taki hołd Ofiarom obozu w Karolewie i ich rodzinom się 

należy. Dlatego też zgodnie z sugestią członków ww. Komisji Połączonych proponuje się 

zmodyfikować nieco pierwotne brzmienie nazwy i przyjąć ją w formie „im. Pomordowanych 

w Niemieckim Obozie w Karolewie w 1939r.” 

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu I Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Hadlu – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM wyjaśniła, że rozszerzenie nazwy nastąpiło poprzez wprowadzenie przez 

Burmistrza autopoprawki do projektu uchwały wcześniej przesłanego radnym  

w materiałach, zatem głosowanie odbędzie się nad projektem uwzględniającym zmianę. 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 10 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

 



10 
 

Ad. 10 Projekt uchwały przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Więcbork w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu 

Zgodnie z art. 19 ust.1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r.o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym doprowadzaniu ścieków (Dz. U z 2018r. poz. 152), Rada gminy, na podstawie 

projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez 

przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania, do organu regulacyjnego 

zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne. Projekt regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork należy przekazać do 

zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej, Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Bydgoszczy oraz zawiadomić Przedsiębiorstwo 

wodociągowo-kanalizacyjne działające na terenie gminy Więcbork  

o przekazaniu projektu Regulaminu do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Z uwagi na 

powyższe podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 
 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu I Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Hadlu – pozytywna. 
 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie aktualizacji podziału Gminy Więcbork na stałe obwody 

głosowania przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Rada Miejska w Więcborku uchwałą Nr XLIII/321/18 z dnia 25 kwietnia 2018 r. dokonała 

podziału Gminy Więcbork na stałe obwody głosowania. Zmian w powyższej uchwale dokonuje 

się z powodu wydania przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego Zarządzenia zastępczego nr 

397/2018 z dnia 23 maja 2018 r. zmieniającego nazwę ulicy Bojowników  

o Wolność i Demokrację na Tadeusz Suszyńskiego w granicach stałego obwodu głosowania nr 

1. Projekt przedmiotowej uchwały został skonsultowany z Delegaturą KBW Bydgoszcz oraz 

uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. 

Na niniejszą uchwałę wyborcom, w liczbie, co najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia 

skargi do Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II, w terminie 5 dni od daty podania niniejszej 

uchwały do publicznej wiadomości. 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
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Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 

 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie aktualizacji podziału Gminy Więcbork na okręgi wyborcze 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Rada Miejska w Więcborku uchwałą Nr XLII/313/18 z dnia 28 marca 2018 r. dokonała 

podziału Gminy Więcbork na okręgi wyborcze. Zmian w powyższej uchwale dokonuje się z 

powodu wydania przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego Zarządzenia zastępczego nr 

397/2018 z dnia 23 maja 2018 r. zmieniającego nazwę ulicy Bojowników o Wolność i 

Demokrację na Tadeusz Suszyńskiego w granicach okręgu wyborczego nr 1. 

Projekt przedmiotowej uchwały został skonsultowany z Delegaturą KBW Bydgoszcz oraz 

uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Na niniejszą uchwałę wyborcom, w liczbie, co najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia 

skargi do Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II, w terminie 5 dni od daty podania niniejszej 

uchwały do publicznej wiadomości. 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 

 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania przedstawił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Na podstawie art.12 § 4 i 5 ustawy – Kodeks wyborczy rada gminy, w drodze uchwały, na 

wniosek burmistrza, tworzy odrębny obwód głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej, domu 

pomocy społecznej, jeżeli w dniu wyborów będzie w nim przebywać, co najmniej 15 wyborców 

ujętych w rejestrze wyborców prowadzonym w gminie, na terenie, której położona jest dana 

jednostka. Jeżeli w dniu wyborów w jednostce będzie przebywać mniej niż 15 wyborców, 

można utworzyć odrębny obwód głosowania po zasięgnięciu opinii kierownika szpitala. Na 

podstawie informacji uzyskanych od kierowników zarządzanych jednostek, przewiduje się, że 

w dniu wyborów przebywać w nich będzie więcej niż 15 wyborców. 

W sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania zasięgnięto opinii osoby kierującej 

daną jednostką. Utworzenie odrębnych obwodów głosowania następuje najpóźniej w 35 dniu 

przed dniem wyborów. W związku z powyższym zachodzi uzasadniona potrzeba utworzenia 

odrębnego obwodu głosowania. 

Na niniejszą uchwałę wyborcom, w liczbie, co najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia 

skargi do Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II, w terminie 5 dni od daty podania uchwały 

do publicznej wiadomości. 

 

 

Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 

 

Radni nie wnieśli uwag 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 

 

Ad. 14-15 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedłożyła Skarbnik Gminy  

p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego delegatura w Bydgoszczy nr DBD-804-4/18 z dnia 03 

sierpnia 2018 r. informującego, iż plan dotacji (§2010) w rozdz. 75109 wynosi 2.687,00 zł 

z przeznaczeniem na wypłatę wynagrodzenia urzędnikowi wyborczemu za udział w 

szkoleniach z zakresu prawa wyborczego. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany 

ujęte zostały w §4170. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego delegatura w Bydgoszczy nr DBD-804-5/18 z dnia 06 

sierpnia 2018 r., zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75109 o kwotę 50.008,00 zł 

z przeznaczeniem na organizacje i przeprowadzenie tegorocznych wyborów organów 

jednostek samorządu terytorialnego. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w §4010, §4110, §4120, §4170 §4210, §4300 i §4410. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.43.2018 z dnia 22 sierpnia 2018 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 10.321,00 zł z 

przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów dowozu uczestników oraz jednorazowe nagrody 

lub premie dla pracowników realizujących zadania w środowiskowych domach 

samopomocy dla osób z zaburzeniami. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany 

ujęte zostały w §4010, §4110, §4120 (w łącznej wysokości 5.104,00 zł) i §4210 (kwota 

5.217,00 zł). 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministra Finansów z dnia 30.07.2018 r. nr ST5.4751.3.2018.7g zwiększającego plan 

subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 46.130,00 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie doposażenia pomieszczeń do nauki w gimnazjach publicznych 

prowadzonych prze Gminę. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały 

w rozdziale 80101 w §4210. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministra Finansów z dnia 21.08.2018 r. nr ST5.4751.5.2018.1 Ig zwiększającego plan 

subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 75.000,00 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie wyposażenia szkół podstawowych w pomoce dydaktyczne niezbędne do 

realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 80101 w§4240. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75095 w §2050 o kwotę 2.700,00 zł i 

w §2057 o wartość 15.300,00 zł w związku z końcowym rozliczeniem zadania 

zrealizowanego w 2017 r. polegającym na opracowaniu Lokalnego Programu Rewitalizacji 

dla Gminy Więcbork, współfinansowanego w 85% ze środków Unii Europejskiej tj. 

Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020 oraz 

w 15% z budżetu państwa. 
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7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814§0960 o kwotę 1.100,00 zł w 

związku z otrzymaniem następujących darowizn: 

 kwota 300,00 zł Rady Nadzorczej Banku Spółdzielczego w Więcborku dla Sołectwa 

Czarmuń na organizacje Dnia Dziecka, 

 kwota łącznie 800,00 zł od Zarządu i Rady Nadzorczej Banku Spółdzielczego w 

Więcborku dla Sołectwa Witunia, jako dofinansowanie zakupu sprzętu muzycznego 

na potrzeby sołectwa. 

8. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdziale 90095 dokonano na 

podstawie umowy dotacji nr DK18106/EE-OK z dnia 22.06.2018 r. zawartej pomiędzy 

Gminą Więcbork a WFOŚiGW w Toruniu na sfinansowanie nagród dla laureatów konkursu 

pn.: „Makulaturę zbieramy - drzew nie ścinamy". Dotacja wynieść ma 3.000,00 zł. Po 

stronie dochodów ujęta została w §2460, natomiast po stronie wydatków w §4190. 

9. Zwiększa się plan finansowy dochodów majątkowych z budżetu środków europejskich w 

rozdziale 75095 w §6257 o kwotę 386.320,00 zł. Dochody dotyczą zadania pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z 

budową parkingu". Zmiana wynika z możliwości skorzystania z zaliczki dofinansowania 

również na sfinansowanie płatności faktury końcowej wystawionej przez wykonawcę 

zadania. 

 

10. Zwiększa się plan finansowy dochodów i wydatków majątkowych w rozdziale 85203 w 

związku z pismem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sępolnie Kraj. Z siedzibą w 

Więcborku z dnia 25.07.2018 r. znak: PCPR.ON.809.2.1.2.2018 informującym o 

przyznaniu Gminie Więcbork ze środków PFRON dofinansowania w kwocie 80.000,00 zł 

w ramach „Programu wyrównywania różnic między regionami III" w 2018 r. Środki 

przeznaczone mają być na „Zakup microbusu 9- osobowego dla uczestników 

Środowiskowego Domu Samopomocy oraz dla uczestników Klubu Samopomocy „Domek" 

w Więcborku z możliwością przewożenia osób na wózkach inwalidzkich". Po stronie 

dochodów środki PFRON ujęte zostały w §6260, natomiast po stronie wydatków w §6060 

ujęta została kwota dofinasowania wraz z udziałem własnym Gminy w łącznej wysokości 

118.000,00 zł. 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów pomiędzy rozdziałem 71035 §2020 a 

rozdziałem 92195 §6260 o kwotę 113.970,00 zł w związku z podpisaniem w dniu 

06.08.2018 r. umowy nr 06-471/18/FPK/DDK pomiędzy Gminą Więcbork a Ministrem 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, która doprecyzowuje m. in. źródło pochodzenia 

środków stanowiących dofinansowanie zadania polegającego na „Remoncie kaplicy i 

terenu przyległego miejsca pamięci narodowej w Karolewie". Środki w kwocie 113.970,00 

zł pochodzić będą z Funduszu Promocji Kultury. Umowa określa także klasyfikację 

budżetową zadania i kategorię wydatków budżetowych. Zatem stosownych zmian 

dokonano także po stronie wydatków, gdzie w rozdziale 71035 w §4270 ujęta była kwota 

113.970,00 zł, która łącznie z udziałem własnym stanowi źródło finansowania tego zadania 

w rozdziale 92195 §6050 (plan 131.500,00 zł). 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w: 

rozdziale70005§0770 o kwotę 21.000,00 zł (wpływ z tytułu odpłatnego nabycia 

nieruchomości gminnych), 

 rozdziale 75616§0500 o kwotę 41.000,00 zł (wpływ z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 
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 rozdziale75616§0910 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek od 

nieterminowych wpłat podatków), rozdziale75618§0460 o kwotę 

3.300,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

 rozdziale 75621 §0020 o kwotę 7.100,00,00 zł (wpływ z podatku dochodowego od 

osób prawych), 

 rozdziale 75814§0920 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 rozdziale 80101 §0610 o kwotę 34,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów 

dokumentów), 

 rozdziale 80101 §0750 o kwotę 650,00 zł (wpływy z najmu i 

dzierżawy składników majątku), rozdziale 80101§0940 o kwotę 

1.540,00 zł (wpływy rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych), 

 rozdziale 80113§0830 o kwotę 400,00 zł (wpływy z usług - wynajem autobusu 

szkolnego), 

 rozdziale 85202§0970 o kwotę 1.100,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu 

odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 rozdziale 85502§2360 o kwotę 8.500,00 zł (wpływ dochodów JST związanych z 

realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 rozdziale 90002§0910 o kwotę 900,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 rozdziale 90019§0690 o kwotę 700,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze 

korzystanie ze środowiska), 

 rozdziale 92695§0830 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z usług - wynajem sprzętu 

wodnego). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w rozdziale 60013 w §6300 o kwotę 

40.000,00 zł w formie pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego na 

dofinansowanie wykonania zadania pn.: „Przebudowa istniejącej sygnalizacji świetlnej i 

wprowadzenie detekcji ruchu pojazdów na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 189 w 

miejscowości Więcbork (ul. Złotowska) z drogą gminną (ul. Dworcowa)". 

 

14. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 50.000,00 zł w celu zakupu 

materiałów drogowych do poprawy przejezdności dróg gminnych, 

 zwiększa się plan finansowy w §4270 o kwotę 30.000,00 zł w celu sfinansowania 

remontu przepustów, kanalizacji deszczowej i wykonania konserwacji rowów 

melioracyjnych (odwodnienie pasa drogowego), 

 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 30.000,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi we wsi Zabartowo" w celu zakupu usługi 

wykonania tego zadania, 

 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 22.000,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 -

Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej" w 

związku z postępowaniem przetargowym i złożeniem ofert wykonania zadania, 

gdzie oferta najtańsza jest o około 22.000,00 zł wyższa od wartości kosztorysowej 

zadania, 
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 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 172.200,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa drogi wraz z odwodnieniem - ul. Strzelecka w 

Więcborku II etap " w związku z postępowaniem przetargowym i złożeniem ofert 

wykonania zadania, gdzie oferta najtańsza jest o około 172.200,00 zł wyższa od 

wartości kosztorysowej zadania, 

 zwiększa się plan finansowy w §6050 o kwotę 176.500,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa części drogi gminnej nr 020217C na odcinku 

Zabartowo - Puszcza - odcinek drogi długości 1000 m w km 1+649,59 - 2+649,56" 

w związku z postępowaniem przetargowym i złożeniem ofert wykonania zadania, 

gdzie oferta najtańsza jest o około 176.500,00 zł wyższa od wartości kosztorysowej 

zadania. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60095 w §4010, §4110 i §4120 o 

łączną kwotę 69.500,00 zł w związku z koniecznością utrzymania odpowiedniego poziomu 

zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania 

zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

16. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75011 pomiędzy §4300 

a §4270 o kwotę 2.000,00 zł w celu zakupu usług remontowych klimatyzatora w USC. 

17. W rozdziale 75022 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zmniejsza się plan finansowy w §3030 o kwotę 8.000,00 zł i w §4210 o kwotę 

1.000,00 zł w ramach aktualizacji wydatków celem lepszego wykorzystania 

środków, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż systemu 

bezprzewodowego "Deputy ARS" do wspomagania głosowania dla Radnych Rady 

Miejskiej w Więcborku" o wartości 13.400,00 zł. 

18. W rozdziale 75095 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210, §4260, §4300 i §4360 o łączną kwotę 

10.000,00 zł w związku z oddaniem do użytkowania budynku zmodernizowanego 

w ramach zadania pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania 

budynku gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork 

oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu" i koniecznością 

zabezpieczenia środków na jego utrzymanie, 

 w zadaniu inwestycyjnym wskazanym powyżej zwiększa się plan finansowy w 

§6050 o kwotę 800,00 zł w celu zabezpieczenia środków na zakup usług nadzoru 

technicznego windy w budynku. 

19. W rozdziale 75412 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 5.000,00 zł w celu zakupu węży 

strażackich sportowych dla drużyny OSP Zakrzewek, jako reprezentacji na VI 

Wojewódzkie Zawody Sportowo-Pożarnicze Ochotniczych Straży Pożarnych w 

Jabłonowie Pomorskim, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup samochodu pożarniczego 

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pęperzynie" o wartości 35.000,00 zł. 

20. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 75702 w §8110 o kwotę 54.820,00 zł w związku 

z utrzymującymi się niskimi stopami procentowymi i wynikającymi z tego mniejszymi niż 

planowano wydatkami na obsługę długu. 

21. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków majątkowych w rozdziale 80101 w 

§6050 pomiędzy zadaniem inwestycyjnym pn.: „Termomodernizacja budynku Szkoły 

Podstawowej w Zakrzewku" a zadaniem pn.: „Termomodernizacja placówek oświatowych 

na terenie Gminy Więcbork - Szkoła Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi w 

Jastrzębcu" o kwotę 5.690,00 zł w celu wykonania w szkole w Jastrzębcu koniecznych prac 
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związanych z uziemieniem budynku. 

22. W rozdziale 75085, w dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 4, 5 i 21 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku 

z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

23. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203 pomiędzy §4260 

a §4300 o kwotę 5.000,00 zł w ramach aktualizacji wydatków celem lepszego 

wykorzystania środków z dotacji celowej. 

24. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 200.000,00 zł. Są to wydatki 

związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji stanowiąca o 

zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza, zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

25. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85506 pomiędzy §4017, 

§4019, §4277, §4279, §4307 i §4309 a §4117, §4119, §4127, §4129, §4217, §4219, §4280, 

§4300 o łączną kwotę 24.400,00 zł. Zmiany dotyczą realizacji zadania polegającego na 

organizacji i funkcjonowania klubu dziecięcego „Więcborski Maluszek" (aktualizacja 

planów finansowych). 

26. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90004 w §4300 o kwotę 15.000,00 zł 

w celu zapewnienia środków na zakup usług polegających na pielęgnacyjnym podcięciu 

drzewostanu kilku drzew w Lasku Miejskim w Więcborku (ochrona drzew przed 

niekontrolowanym wyłamaniem się głównych konarów). 

27. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 92109 §4210 a 

rozdziałem 92695 §4210 na kwotę 5.000,00 zł w związku z podjętą uchwałą nr 2/2018 

Zebrania Wiejskiego Sołectwa Zakrzewek z dnia 24.08.2018 r. Zmiany dotyczą funduszu 

sołeckiego Soł. Zakrzewek na 2018. Polegają na rezygnacji z zakupu mebli kuchennych do 

świetlicy i przeznaczeniu tych środków na urządzenie boiska sportowego tj. zakup paliwa, 

materiału siewnego i stali na ogrodzenie. 

 

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu I Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Hadlu – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do zmian zaproponowanych w budżecie, a przede 

wszystkim do zmian w rozdziale 60016 tj. dotyczących zadań inwestycyjnych i bieżącego 

utrzymania dróg. Zmiany polegające na zwiększeniu kwot, na realizację zadań związanych  

z budową, przebudową dróg, czyli m.in. drogi Zabartowo-Puszcza, ul. Strzeleckiej  

w Więcborku /II etap/, czy drogi gminnej w kierunku szkoły w Pęperzynie, są spowodowane 

tym, co obecnie dzieje się na rynku. Wzrastające ceny materiałów i usług /wykonawstwo/, 

powodują, że oferty wpływające w ramach ogłaszanych przetargów do samorządów, 

niejednokrotnie znacząco przewyższają środki przez nie zadysponowane. Kosztorysy 

inwestorskie wykonane przez Gminę Więcbork zostały wykonane prawidłowo. Wykonane 

zostały one jednak na przełomie roku 2017/2018, a przez osiem miesięcy roku 2018 ceny 

mocno wzrosły. Stąd też złożona propozycja do Radnych, żeby zwiększyć kwoty. 

Doświadczenie innych samorządów pokazuje, że często w ogłaszanych II przetargach nie 

zgłaszała się żadna firma, bądź kwoty zaproponowane znacząco przekraczają te z I przetargu. 

Korzystając z tych przykładów zaproponowano radnym zwiększenie kwot, tak by moc 

pozytywnie rozstrzygnąć przetargi, a przede wszystkim wykonać te inwestycje, które są dla 

mieszkańców gminy bardzo ważne. Burmistrz podkreślił, że tylko w tych zmianach, nad 
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którymi Rada się pochyli na bieżącej sesji, zwiększa się środki na inwestycje i utrzymanie dróg 

o kolejne 500.000,00 zł, konkretnie mowa tu o kwocie 480.000,00 zł. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński nawiązał do pkt. 27 zmian, w którym Rada Sołecka Zakrzewka 

zdecydowała o przeniesieniu 5.000,00 zł na budowę boiska. Radny wskazywał na ogromną 

determinacje sołectwa - jej mieszkańców w dążeniu do zrealizowania celu, nawet za cenę nie 

zrealizowania wcześniej założonego przedsięwzięcia. Radny zastanawiał się, czy na prawdę 

Gmina i Radni nie mogą znaleźć w budżecie tej kwoty 5.000,00 zł, czy 10.000,00 zł  

i pomóc sołectwu wykonać zadanie. W poprzednich latach na terenach sołectw były budowane 

boiska nawet za 100.000,00 zł / Runowo Kr., Zabartowo, Witunia/ 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że jest w ciągłym kontakcie z mieszkańcami sołectwa 

Zakrzewek i mieszkańcami, którzy zaangażowali się w budowę boiska.  Inwestycje budowy 

boisk, o których wspomniał radny, były wcześniej zaplanowane w budżecie Gminy. Inaczej 

wykonuje się zadanie, które było ujęte w planach budżetowych, a inaczej na zasadzie 

„pospolitego ruszenia”. Wielokrotnie rozmawiał z mieszkańcami i wykonawcami 

przedsięwzięcia, uzyskali od niego wsparcie nie tylko „słowem i duchem, jak to swego czasu 

radny określił, ale również też wielokrotnie finansowo. Na dzień dzisiejszy Rada Sołecka 

stwierdziła, że ważniejsze jest dla niej obecnie dokończenie rozpoczętego zadania niż zakup 

mebli kuchennych do świetlicy. Sam podkreślał niejednokrotnie, że dla niego fundusz sołecki 

i jego rozdysponowanie przez poszczególne sołectwa świadczy o tym, co dla każdego z nich 

jest w danym momencie najważniejsze. Należy, zatem uszanować decyzję Rady Sołeckiej ·i 

mieszkańców Zakrzewka.  

 

Radny Jan Antczak stwierdził, że w Runowie Krajeńskim, gdzie jest sołtysem, też dokonuje 

się w ciągu roku zmian w planach funduszu sołeckiego i nie jest to niczym nadzwyczajnym. 

Wiele rzeczy pojawia się w ciągu roku, które wcześniej nie były przewidziane i wówczas trzeba 

pewnych korekt dokonać. Jeżeli Gmina daje część od siebie, to sołectwa też powinny dać coś 

od siebie. 

 

Przewodnicząca RM zapytała skąd takie duże roszady w dziale 801 Oświata i wychowanie, 

jeżeli chodzi o płace. O ile rozumie potrzebę zwiększenia środków na ten cel w szkołach 

podstawowych, o tyle zastanawia ją wzrost o kwotę 50.000,00 zł. w gimnazjach. Dociekała 

również, skąd takie zmniejszenie w rozdziale 80195 Pozostała działalność. Tam z samego 

§4010 zdejmuje się kwotę 189.671,00 zł. czy oznacza to, że tak spadło zatrudnienie, czy jest to 

wynik przeszacowania kosztów tych wynagrodzeń? 

 

Skarbnik Gminy podała, że w żadnym razie nie ma tu mowy o przeszacowaniu. Radni 

zapewne pamiętają, jak przy procedowaniu budżetu na 2018r., kiedy omawiano propozycje do 

budżetu w rozdziale 80195 umieszczone zostały m.in. środki na podwyżki dla nauczycieli  

i zabezpieczone środki na ewentualne urlopy na poratowanie zdrowia. W kwietniu 2018r.  

z budżetu oświaty zdjęto prawie 700.000,00 zł w związku ze zmniejszeniem subwencji 

oświatowej. Teraz, kiedy pojawiają się jakieś środki wynikające np. z mniejszej niż zakładano 

ilości urlopów na poratowanie zdrowia, środki te można wówczas przesunąć w trakcie roku na 

uzupełnienie planów finansowych w związku z obcięciem subwencji. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 13 radnych. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało -12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko – Pomorskiego. 

 

Pismem z dnia 20 sierpnia 2018r. Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy zwrócił się do 

Gminy Więcbork o pomoc w realizacji zadnia „Przebudowa istniejącej sygnalizacji świetlnej  

i wprowadzenie detekcji ruchu pojazdów na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 189  

w miejscowości Więcbork (ul. Złotowska) z drogą gminną (ul. Dworcowa)”. Realizacja tego 

zadnia usprawni ruch pojazdów, zwłaszcza samochodów ciężarowych, zwiększając 

przepustowość tego skrzyżowania. Całość dodatkowo wpłynie na zmniejszenie natężenia 

hałasu wynikającego z oczekiwania pojazdów na przejazd oraz poprawi komfort życia 

mieszkańców w sąsiedztwie skrzyżowania. 

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu I Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Hadlu – pozytywna. 

 

Pytań nie było. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało -13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski, Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk oraz Dyrektor 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczek/ 

 W ramach planów gazyfikacji został rozstrzygnięty przetarg i wyłoniony wykonawca 

dokumentacji projektowej. Wykonawca dokumentacji jest na etapie złożenia zamówienia 

na mapy do celów projektowych. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 Jak wynika z rozmów przeprowadzonych z Dyrektorem zarządu Dróg Powiatowych  

p. E. Eckert, 3 września upłynie termin składania ofert przetargowych na wykonawstwo. 

Jeżeli przetarg zostanie rozstrzygnięty pozytywnie termin wykonania inwestycji budowy 

chodnika w Zakrzewku, to maksymalnie 15 listopada 2018r. 

 Temat danieli w Dalkowie był wielokrotnie poruszany, w tym z właścicielem tychże 

zwierząt, który kategorycznie zaprzeczał, że to one powodowały szkody. Burmistrz 

Więcborka zapewnił, że przeprowadzi rozmowę z lekarzem weterynarii i ustali, czy te 

zwierzęta można oznakować i jaka w tym przypadku obowiązuje procedura. 

  Interpelacja dotycząca wyłożenia asfaltem 2,5km odcinka drogi Dalkowo-Zakrzewek – 

Nowy Dwór przyjęta została, jako propozycja do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 
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 Kwestia poboczy na trasie Sypniewo- Borzyszkowo była już wielokrotnie poruszana  

w rozmowach z Dyrektorem ZDP p. Eckert. Temat jest odkładany, a Dyrektor tłumaczy to 

porządkowaniem spraw związanych z ubiegłoroczną nawałnicą i przygotowania dróg, które 

mają być remontowane ze środków rządowych. Niemniej zapewniał, że problem jesienią 

powinien być załatwiony. 

 Alimenty wlicza się do dochodu, jeśli chodzi o świadczenie wychowawcze, popularnie 

zwane 500+. Ta pozycja jest zawarta w katalogu dochodów obok wynagrodzenia za pracę 

i dochodów z gospodarstwa rolnego. Szczególnym przypadkiem jest w tym katalogu jest 

wliczanie do dochodu świadczenia rodzicielskiego. Jeśli w rozliczeniach rocznych są ulgi 

na dzieci, to je również należy ująć, jako dochód oraz pobierane stypendia. 

/Odp. na interp. radnego K. Wilczyńskiego/  
 Odnośnie miejsc postojowych Burmistrz zapewnił, ze działania w tej sprawie cały czas są 

prowadzone. Niejednokrotnie jest jednak tak, że jak już coś wydaje się do załatwienia 

pojawia się kolejny problem. Odczytał notatkę przygotowaną przez pracownika Referatu 

Budownictwa/…/ UM w Więcborku. 

„Z uwagi na nieuregulowany stan prawny nieruchomości, procedura przekazania 

nieruchomości przedłuża się. W księdze wieczystej prowadzonej dla przedmiotowej działki 

znajdują się, bowiem parcele, a nie konkretne działki ewidencyjne. Badania stanu prawnego 

dokonał geodeta pracujący na zlecenie Gminy Więcbork p. G. H. 4 lipca zwrócono się do 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy pismem z prośbą 

o złożenie przez KOWR, jako właściciela działki, wniosku do Starosty Sępoleńskiego celem 

wprowadzenia numeru księgi wieczystej 28989 w ewidencji gruntów i budynków dla działki 

239 obręb Więcbork II. Jest to niezbędne w celu uregulowania stanu prawnego nieruchomości, 

a następstwie przekazania jej na rzecz Gminy Więcbork. Wstępna akceptacja dotycząca 

przekazania nieruchomości została wyrażona pismem z dnia 11 maja 2018r.” Ta ten moment 

oczekuje się na ruch ze strony KOWR tj., kiedy złoży wniosek do Starosty i kiedy zostanie 

wyjaśniona sytuacja prawna. Wówczas będzie można podejmować dalsze procedury. 

 Jeżeli chodzi o opodatkowanie elektrowni wiatrowych, to są one opodatkowane od 

początku ich funkcjonowania w kwotach zgodnych ze złożonymi deklaracjami. Burmistrz 

Więcborka, jako organ podatkowy ma prawo weryfikacji danych zawartych w deklaracji  

i obecnie Gmina jest w trakcie weryfikacji złożonych deklaracji. Zostali powołani biegli, 

aby zawarte w deklaracjach kwoty zweryfikować. Jeżeli potwierdza kwoty zawarte  

w deklaracjach, to kwoty wpływu nie ulegną zmianie. Jeżeli okaże się, że kwoty powinny 

być wyższe podatnicy zostaną wezwani do złożenia stosownych deklaracji /odp. Skarbnik 

Gminy Więcbork/. 

 

 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że nie było takiej sytuacji, żeby siłownie napowietrzne, 

które powstały na terenie Więcborka i miejscowości wiejskich gminy Więcbork, miały inną 

specyfikację. Były dwa przetargi i w jednym i w drugim była taka sama specyfikacja 

urządzeń. Inna firma wygrała przetarg na budowę siłowni w Więcborku i inna na budowę 

tych obiektów na terenach wiejskich. Wszystkie urządzenia zamontowane na ww. 

obiektach spełniają wszelkie wymagane normy przypisane tego typu urządzeniom. Różne 

firmy oferują, urządzenia tego samego typu, ale różniące się pewnymi detalami, tak jak  

w przedmiotowym przypadku jedne podłokietniki mają inne nie. Nie oznacza to, więc, że 

te, które podłokietników nie posiadają są do niczego nie przydatne. To, że firma, która 

realizowała zadanie w Więcborku miała akurat te podłokietniki, to czysty przypadek. 
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Ostrożnie też należy pochodzić do montowania czegokolwiek na urządzeniach wykonanych 

siłowni, gdyż obowiązuje trwałość projektu i jakakolwiek ingerencja może spowodować po 

pierwsze utratę gwarancji na urządzenia, po drugie konieczność zwrotu środków 

pozyskanych z zewnątrz. Kwestia lokalizacji siłowni na plaży jest dyskusyjna. Sam 

wielokrotnie przebywając w okolicy widział turystów korzystających z obiektu. Nie neguje 

zdania radnego, niemniej wskazuje na fakt, że w tej lokalizacji, w której siłownia jest 

obecnie też spełnia soją funkcję i jest wykorzystana. 

 Ilość wpustów do kanalizacji deszczowej na ulicy Mickiewicza i Pocztowej  

w Więcborku nie będzie zmieniona.  

/Odp. na interp. radnej B. Lida/ 

 Droga wzdłuż chodnika przy blokach Pęperzynie II, temat znany Burmistrzowi. Należy 

rozeznać, czy jeszcze w tym roku uda się znaleźć środki i wykonać dokumentację. 

Kolejnym etapem będzie wykonanie drogi. Jest ona w tym miejscu na pewno potrzebna. 

Najpierw jednak należy wykonać jeszcze w br. drogę w kierunku szkoły w Pęperzynie,  

a jako kolejną inwestycję na terenie Pęperzyna na pewno należy zaplanować tą, o której 

mówiła radna. 

/Odp. na interp. radnej B. Kopta/  

 Zakład Gospodarki komunalnej w Więcborku, jako wykonawca zadania przy ul. Orlej  

w Więcborku poinformował, że dokumentację wraz z zakresem robót przygotowuje 

Kierownik Referatu ds. Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami UM w Więcborku. Na początku sierpnia Gmina Więcbork i ZGK 

przesłały dokumentację do uzgodnień, do instytucji, od których jest ono wymagane  

/ENEA, Orange, Konserwator Zabytków, Zarząd Dróg Wojewódzkich/. Po otrzymaniu 

uzgodnień zostanie złożone zgłoszenie do Starostwa Powiatowego w Sępólnie na 

wykonanie ww. remontu. Po upływie 21 dni od zgłoszenia ZGK przystąpi do wykonania 

zadania. Przewidywany termin rozpoczęcia prac, to ostatnia dekada września lub początek 

października br.  

/Odp. na interp. radnego J. Antczak/ 

 Droga od SKR w kierunku torów w Runowie Krajeńskim – odcinek będzie gruzowany. Na 

przestrzeni 2-3 tygodni prace powinny zostać wykonane. 

 Ubytki na wskazanym odcinku drogi w Runowie Krajeńskim – po dokonaniu oględzin 

podjęta zostanie decyzja, co do techniki naprawy nawierzchni. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński dociekał, czy firma wiatrowa rzeczywiście ten podatek 

uiszczają tj. czy wpłynęły one do gminnej kasy. 

Pewne rzeczy objęte są tajemnicą skarbową, ale tak jak powiedziałam kwoty są zgodne ze 

złożonymi deklaracjami – odpowiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. Skarbnik będąc przy 

głosie uzupełniła informację udzieloną radnemu Kołaczyńskiemu na posiedzeniu Komisji 

odnośnie zakupu samochodu dla Środowiskowego Domu Samopomocy. Radny pytał  

o możliwość wykorzystania samochodu dla celów komercyjnych. W umowie dotyczącej 

zakupu są niestety zapisy mówiące o tym, że samochód może być wykorzystywane wyłącznie 

na cele rehabilitacji zawodowej, leczniczej i społecznej osób niepełnosprawnych. Zatem tym 

samym wykluczone jest komercyjne wykorzystanie tego pojazdu 

Radny Andrzej Wenda przyjmował, że przepis dla wszystkich z mocy ustawy jest jednakowy 

i wszystkie MOPS-y na terenie kraju stosują przepis jednakowo? 
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Oczywiście. – potwierdził Dyrektor MGOPS w Więcborku. 

Nie ma możliwości, żeby w innym miejscu w Polsce przepis był stosowany inaczej – radny 

Wenda. 

Nie biorę odpowiedzialności za inne ośrodki. Natomiast to, o czym mówię wynika wprost  

z przepisów ustawy. To nie jest wewnętrznie uregulowane – mówił Dyrektor MGOPS  

w Więcborku.  

Radny Kałaczyński zinterpretował słowa Burmistrza w ten sposób, że skoro „coś nam 

darowano, powinniśmy akceptować stan, jaki jest”. Nie jest złośliwy w swoich uwagach, 

jedynie zwraca uwagę na fakt, że jeden ze sprzętów w Więcborku jest łatwiejszy  

w użytkowaniu od tego samego, który zamontowany został w Wituni. Cieszy to, że takie 

obiekty w ogóle powstały i być może, możliwa jest wymiana sprzętu, która całkowicie rozwiąże 

zaistniały problem.  

Burmistrz Więcborka stwierdził, że słów radnego w żadnym wypadku nie odczytuje, jako 

złośliwości. Odpowiadając podał pełną informację, jak cała procedura wyglądała. Gmina 

Więcbork jest związana ustawą o zamówieniach publicznych, a w ogóle w przypadku 

pozyskania jakichkolwiek środków zewnętrznych ze szczególną starannością należy dbać  

o każdy detal inwestycji. Podkreślił raz jeszcze, że specyfikacja zamówienia zarówno na 

urządzenia do siłowni w Więcborku i te na terenach wiejskich, była taka sama. Różnica wynika 

zapewne z tego, że jeden producent wykonuje urządzenie z podłokietnikami, inny takie samo 

bez.  Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości wymiany urządzenia, bo będzie się to wiązało z 

koniecznością zwrotu środków zewnętrznych. Jeżeli w przyszłości będą możliwości 

poprawienia komfortu ćwiczenia na tym sprzęcie, to można będzie się nad tym zastanowić. 

Przewodnicząca RM przyznała, że rzeczywiście wymiana sprzętu mogłaby pociągnąć za sobą 

konieczność zwrotu środków zewnętrznych, ale być może wyjściem byłoby po prostu 

doposażenie urządzenia 

 

Ad. 17 Wolne wnioski i zapytania radnych. 

Przewodnicząca RM przypomniała radnym o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych 

w związku z końcem kadencji Rady Miejskiej 2014-2018. Oświadczenia należy złożyć do dnia 

17 września br. i uwzględnić w nich stan majątkowy na dzień złożenia dokumentu. 

Zastępca Burmistrza Więcborka poinformował Radnych o rozstrzygnięciach dwóch spraw 

sądowych, które toczyły się przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w okresie letnim, 

a dotyczyły złożonych skarg na Zarządzenia Zastępcze Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 

Pierwsze posiedzenie odbyło się 4 lipca br. i dotyczyło ul. 29 Stycznia w Sypniewie. Natomiast 

drugie posiedzenie miało miejsce w dniu 21 sierpnia br. i dotyczyło ul. 28 Stycznia w 

Więcborku. Oba Zarządzenia zastępcze Sąd uchylił. Według obecnego stanu prawnego 

najbliżej uprawomocnienia jest wyrok dotyczący ul. 29 Stycznia w Sypniewie. I ta ulica o ile 

Wojewoda nie wniesie odwołania uprawomocni się na początku września / inf. Pojawi się na 

stronie internetowej Gminy Więcbork/. W przypadku ulicy 28 Stycznia w Więcborku należy 

czekać ok. dwóch miesięcy i w okolicach października wyrok się uprawomocni. Uzasadnienie, 

jakie Sąd wydał w tych dwóch wyrokach jest generalnie miażdżące Zarządzenia Wojewody. 

Sąd uważa, że było ono bezprawne, wyraźnie podkreślając, że Rada Miejska w Więcborku 

uchwałami z dnia 31 sierpnia 2017r. wykonała swój ustawowy obowiązek i wobec powyższego 

Wojewoda nie miał prawa wydać Zarządzeń Zastępczych. Jeżeli miał wątpliwości, co do tych 
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uchwał, mógł w trybie nadzoru w ciągu 30 dni uchylić obie uchwały. Takim postępowaniem 

naruszył samodzielność Rady Miejskiej. Sąd wskazał również, że sama ustawa ograniczając 

prawo wniesienia skargi narusza Konstytucję i narusza prawo samorządu terytorialnego do 

odwołania. 

Nawiązując do wypowiedzi radnego Kałaczyńskiego Zastępca Burmistrza Więcborka 

powiedział, że ustawodawca ustanawiając fundusz sołecki chciał przekazać środki finansowe 

dla poszczególnych sołectw, tak by te wskazywały zadania inwestycyjne, które chciałby 

wykonać. To są też środki wyodrębnione z budżetu Gminy Więcbork, ale to mieszkańcy 

sołectwa mają zadecydować, czy dla nich ważniejszy jest chodnik, ulica, czy świetlica wiejska. 

Jeżeli zebranie sołeckie w Zakrzewku postanowiło przekazać kwotę 5.000,00 zł dla swoich 

mieszkańców, na swoje boisko - ich prawo.  

W tej części sesji Burmistrz Więcborka przedstawił plan emisji filmu Karolewo 1939r.: 

 Czwartek 20. 09.2018r. – premiera filmu o godz. 16: 00, o godz. 20: 00 kolejny pokaz, 

 W piątek 21.09.2018r. – pokaz filmu dla szkół, 

 Sobota 22 -23.09.2018r – być może kolejne seanse. 

Burmistrz Więcborka zaprosił ponadto wszystkich radnych na dożynki Parafialno-Gminne do 

Zabartowa 2 września 2018r. oraz 9 września o godz. 15: 00 na coroczną Mszę  

w Karolewie w intencji Pomordowanych.  

Przewodnicząca RM uzupełniła, że 9 września o godz. 14:30 na parkingu przy Ośrodku 

Zdrowia tradycyjnie zostanie podstawiony autokar dla wszystkich zainteresowanych, którzy 

będą chcieli udać się na mszę w Karolewie.   

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czterdziestej szóstej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

 


